
Nieuwe werkwijze PS 

Om jullie mee te nemen in de sfeer op het provinciehuis een korte impressie van de 
fractievoorzitter Patricia Brunklaus over de Staten in hun nieuwe samenstelling van 
oppositie en coalitie. 

Provinciale Staten hebben een nieuwe vergadercyclus ingesteld. Die is bedoeld om 
efficiënter te kunnen vergaderen, sneller te besluiten en meer tijd te hebben voor de 
fracties zelf. Zo’n Statendag kan beginnen met insprekers op een onderwerp dat die 
dag aan de orde is of met een ronde technische vragen over een voorstel. Daarna 
volgen twee rondes met informatie- of thema bijeenkomsten (resp. zonder en met 
gedeputeerde). En daarna volgt de Statenvergadering waarin gestemd wordt over de 
voorstellen van een eerdere vergadering. Daarna worden andere voorstellen 
besproken. Is dit nu veel efficiënter? Ik betwijfel het. Aangezien er weinig 
gelegenheid is om over andere onderwerpen met elkaar te spreken dan de 
onderwerpen die op de agenda staan en dat leidt onmiddellijk tot veel meer 
Statenvragen. Ook worden er veel actuele moties ingediend en zit het vragenuurtje 
vol. Vooral de PVV maakt hier veel gebruik van en het viel mij op dat deze partij de 
afgelopen keren het debat behoorlijk wist te domineren en vooral gebruikte om het 
vluchtelingenvraagstuk zoveel mogelijk in een negatief daglicht  te stellen. 

Onze fractie heeft het erg druk gekregen door deze nieuwe werkwijze. We werken nu 
in de Staten met woordvoerders op onderwerpen, maar omdat veel vergaderingen 
gelijktijdig vallen moeten we elkaar vaak vervangen. Dat heeft ook leuke kanten want 
zo raken we meer betrokken bij elkaars onderwerpen. GroenLinks heeft met een 
aantal andere partijen gepleit voor burgerleden, maar die blijven voorbehouden aan 
de partijen die maar één lid hebben. Daarnaast proberen we onze thema’s op de 
agenda van de Staten te krijgen. En dat is ons al een aantal keer gelukt o.a. over de 
urgentiegebieden intensieve veehouderij, de Programmatische Aanpak Stikstof 
(PAS) en binnenkort over het vervoer van gevaarlijke stoffen over het spoor in West-
Brabant. Energie en het provinciale Milieu en Waterplan staan ook nog op ons lijstje 
voor de komende tijd. 

De afgelopen maanden hebben we kunnen ervaren hoe de nieuwe coalitie van VVD, 
SP, D66 en PvdA opereert. In debat roept het college op tot openheid en inbreng van 
ook de oppositiepartijen, maar in feite lijken de meeste zaken van te voren al 
geregeld te zijn door de coalitiepartijen. Het is de kunst om vroegtijdig met de 
coalitiepartijen het gesprek over ideeën en moties aan te gaan. Gelukkig lijkt daar 
sinds de behandeling van de begroting wat meer ruimte voor te bestaan. Die ruimte 
gaan we benutten om onze groene, sociale en vrijzinnige ideeën uit ons 
verkiezingsprogramma in te brengen. 

 


